



# Nomu: A UAE Homegrown Initiative Going Regional



Strategic philanthropy addresses root causes; it is not a band aid solution. It requires robust partnerships and impact-driven decisions aligned with the SDGs. Nomu’s expansion into Jordan, Lebanon, and Tunisia exemplifies the UAE's commitment to spearheading positive transformation beyond its own borders.

H.E. Abdul Aziz Al Ghurair  
Chairman, Abdulla Al Ghurair Foundation

What is Nomu?

As part of its mission to empower Emirati and Arab youth, the Foundation launched Nomu, a national youth development initiative, in early 2022. Nomu aims to empower 25,000 youth in the UAE by 2025 through high-quality training and experiential learning opportunities aligned with UAE priority sectors.

To date, Nomu has positively impacted **more than 20,000 youth** through its market-driven **pathways** focused on digital and transferable skills.

### Nomu’s pathways follow **the 3Cs approach**, ensuring programs are:

- ✓ **Comprehensive:** Combines complementary technical and transferrable skills
- 🎯 **Contextualized:** Tailors to the needs and interests of the local labor market
- 👤 **Centered:** Meaningfully engages youth, putting them at the core of ideation and implementation processes

Nomu Pathways

Regional Expansion

Following its UAE success, the Foundation scaled Nomu to the region, aiming to upskill **25,000 youth by 2026**. The **expansion** will start with Jordan, Lebanon, and Tunisia next year.

At the regional level, Nomu will focus on providing:

- **Bridge programs:** Foundational courses and English language support
- **Upskilling opportunities** with short cycle, accredited, and certified programs that are aligned with market needs
- **Business skills support:** training in business for talented youth and young entrepreneurs

Regional Launch Event

In November, the Foundation organized a regional launch event in Tunis, attended by the UAE Ambassador to Tunisia, H.E. Dr. Eman Ahmad Al Salami, the first regional partners, education experts, and multi-sector representatives, among others.

### The event explored:

- Education and employment challenges facing youth in the region
- How Nomu can unlock youth's potential across the region
- Best practices and potential collaboration opportunities





إن العمل الخيري الاستراتيجي يعالج الأسباب الأساسية؛ فهو ليس حلاً إسعافياً مؤقتاً، بل يتطلب شراكات قوية وقرارات مبنية على التأثير المنشود، تتماشى مع أهداف التنمية المستدامة. ويجسّد توسّع نطاق مبادرة "نمو" في الأردن ولبنان وتونس التزام دولة الإمارات العربية المتحدة بقيادة التحوّل الإيجابي خارج حدودها.

معالي عبد العزيز الخيري  
رئيس مجلس أمناء مؤسسة عبد الله الخيري

في إطار مهمة المؤسسة المتمثلة بتمكين الشباب الإماراتي والعربي، أطلقت المؤسسة مبادرة "نمو"، وهي مبادرة وطنية لتنمية مهارات الشباب، في أوائل عام 2022. وتهدف "نمو" إلى تمكين 25 ألف شاب وشابة في دولة الإمارات العربية المتحدة بحلول عام 2025 من خلال فرص تدريب عالي الجودة وفرص التعلم التجريبي المتوافقة مع القطاعات ذات الأولوية في دولة الإمارات العربية المتحدة.

حتى هذا اليوم، حققت نمو أثراً إيجابياً في أكثر من 20 ألف شاب من خلال مساراتها التي تلبّي احتياجات السوق والتي تركز على المهارات الرقمية والقابلة للنقل.

### تتبع مسارات مبادرة نمو نهج **الركائز الثلاث (3Cs)**، بما يضمن أن تكون البرامج:

✓ **شاملة (Comprehensive):** تجمع بين المهارات الفنية التكميلية والمهارات القابلة للنقل

🎯 **ملائمة للسياق (Contextualized):** مصممة خصيصاً لتلبّي احتياجات سوق العمل المحلي واهتماماته

🎯 **مركّزة (Centered):** تتيح المجال لمشاركة الشباب بشكل هادف، فتضعهم في صميم عملية تكوين الأفكار وتنفيذها

بعد نجاح نمو في دولة الإمارات العربية المتحدة، قامت المؤسسة مؤخراً بتوسيع نطاق المبادرة في جميع أنحاء المنطقة العربية، بهدف تنمية مهارات **25 ألف شاب بحلول عام 2026**. وسيشمل **التوسيع** الأردن ولبنان وتونس بدءاً من عام 2024، ودولاً عربية أخرى في السنوات اللاحقة. أما على مستوى المنطقة، فسوف تركز مبادرة "نمو" على توفير:

- **برامج التدعيم:** الدورات التأسيسية ودعم تعليم اللغة الإنجليزية
- **فرص تنمية المهارات** من خلال الدورات القصيرة والبرامج المعتمدة والمُعترف بها التي تتماشى مع احتياجات السوق
- **دعم مهارات الأعمال:** التدريب في مجال الأعمال للشباب الموهوبين وروّاد الأعمال الشباب

في نوفمبر، نظمت المؤسسة فعالية إطلاق إقليمي في تونس، حضرته سفيرة دولة الإمارات العربية المتحدة لدى تونس سعادة الدكتورة إيمان السلامي والشركاء الإقليميون الأوائل وخبراء في مجال التعليم وممثلون عن عدة قطاعات وغيرهم.

### وقد تناولت الفعالية:

- تحديات التعليم والتوظيف التي تواجه الشباب في المنطقة
- كيف يمكن لمبادرة نمو إطلاق إمكانات الشباب في جميع أنحاء المنطقة
- أفضل الممارسات وفرص التعاون المحتملة

